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Oœwiadczenie skierowane do minister pracy i polityki spo³ecznej Jolanty Fedak

Szanowna Pani Minister!
Zwracam siê do Pani Minister z proœb¹ o podjêcie szerzej zakrojonej dyskusji nad zagadnieniem do-

tycz¹cym mo¿liwoœci zmiany sposobu rewaloryzacji rent i emerytur.
Dzisiaj wysokoœæ emerytury uzale¿niona jest od wysokoœci podstawy wymiaru, uwzglêdnionego

okresu sk³adkowego i niesk³adkowego oraz kwoty bazowej obowi¹zuj¹cej w chwili uzyskania prawa do
œwiadczenia. Rewaloryzacja ka¿dorazowo jest obliczana jako iloczyn wszystkich wymienionych wypra-
cowanych œwiadczeñ emerytalno-rentowych przys³uguj¹cych ostatniego dnia lutego ka¿dego roku oraz
procentowego wskaŸnika waloryzacji. Taki sposób obliczania emerytur powoduje, ¿e na przyk³ad osoba
ubo¿sza, otrzymuj¹ca 1200 z³ emerytury otrzymuje o 48 z³ wiêcej miesiêcznie w przypadku rewaloryza-
cji na poziomie 4%. Rocznie daje to kwotê 576 z³. Dla porównania osoba pobieraj¹ca emeryturê w wyso-
koœci 3200 z³ otrzymuje 128 z³ miesiêcznie, co rocznie daje kwotê 1536 z³. Stosowanie tego przelicznika
powoduje, i¿ rewaloryzacja, która mia³a byæ szans¹ dla najubo¿szych emerytów, sta³a siê najbardziej
korzystna dla osób, które i tak nie znajduj¹ siê w trudnej sytuacji materialnej.

W zwi¹zku z tym uprzejmie proszê Pani¹ Minister o podjêcie szerzej zakrojonej dyskusji na ten te-
mat. Proszê równie¿ o analizê tego, czy mo¿liwe jest wprowadzenie bardziej jednolitego sposobu rewalo-
ryzacji, polegaj¹cego na przyk³ad na przemno¿eniu wskaŸnika rewaloryzacji przez œredni¹ wysokoœæ
krajow¹ œwiadczeñ emerytalno-rentowych wyp³acanych przez Zak³ad Ubezpieczeñ Spo³ecznych. Taka
zmiana by³aby szans¹ dla najubo¿szych emerytów na polepszenie ich trudnej sytuacji finansowej.
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